
Protokół Nr XXVI/08
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 30 lipca 2008 roku

Otwarcie obrad – godz. 1510

Zamknięcie obrad – godz. 1906

Ad. 1
Obrady XXVI sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając 

radnych, sołtysów i przybyłych gości.

Ad. 2
Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 

prawomocne – w sesji uczestniczyło 10 radnych (lista obecności radnych oraz lista 

obecności sołtysów i gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3
Z  powodu  nieobecności  radnej  S.  Radomińskiej  Przewodniczący  RM  poprosił  o 

zgłaszanie kandydata na stanowisko sekretarza obrad.

B. Kopalko zgłosiła na sekretarza obrad radnego F. Majdaka

Przewodniczący RM zapytał, czy radny F. Majdak wyraża zgodę. 

Radny F. Majdak wyraził zgodę.

Przewodniczący RM poprosił o głosowanie.

Głosowało 10 radnych: za – 10  przeciw – 0    wstrzymało się – 0.

Na sekretarza obrad został wybrany radny Franciszek Majdak.

Ad. 4
Nie  wniesiono  uwag  do  protokołu  z  poprzedniej  sesji  RM  i  przystąpiono  do 

głosowania nad jego przyjęciem:

głosowało 10 radnych:   za – 10     przeciw – 0     wstrzymał się –0.

Ad. 5
Przewodniczący RM – zapytał  czy są uwagi  do dostarczonego radnym porządku 

obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).



Burmistrz zaproponował wniesienie do proponowanego porządku obrad DRUKU Nr 7 
w sprawie uchylenia uchwały nr XXIV/133/08 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 28 
maja 2008 roku w sprawie podpisania porozumienia o wzajemnej współpracy między 
Gminą  Radków  a  niemieckim  miastem  Markersdorf,  wyjaśnił,  że  Burmistrz  tego 
miasta ma zawarte cztery takie porozumienia oraz będzie korzystniej dla gminy jak 
podpisze  partnerstwo  z  innym  niemieckim  miastem,  które  wyraża  zgodę  na 
współpracę  i  DRUKU  Nr  8  w  sprawie  podpisania  porozumienia  o  wzajemnej 
współpracy między Gminą Radków a niemieckim miastem Schőpstal.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego  porządku  obrad  z 

uwzględnieniem propozycji zgłoszonej przez Burmistrza:

głosowało 10 radnych:  za – 10   przeciw – 0  wstrzymało się – 0.

Ad.6

O godz.  15  20  liczba  radnych  zwiększyła  się  do  11  -  w  sesji  uczestniczył  radny 

Ryszard Markowicz .

Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 30 czerwca 2007 roku 

do 29 lipca 2008 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

O godz. 1606 liczba radnych zwiększyła się do 12 - w sesji uczestniczył radny Bogumił 

Kuczyński .

A. Kukurba – zapytał,  jaka jest  cena wywoławcza za m ²  działki  budowlanej  pod 

parking  i  restaurację  na  Zalewie  oraz  działek  przy  ul.  Jagiellońskiej,  które  będą 

całkowicie uzbrojone.

Burmistrz wyjaśnił, że:
 nie zna ceny działek, każda działka poddawana jest wycenie przez biegłego 

przed ogłoszeniem przetargu i ceny te wahają się od 25 do 50 zł. Na dzień 
dzisiejszy Burmistrz nie ma operatów a te, które posiada za m² jest zależne od 
wielkości,  położenia.  Na  przetargu  została  osiągnięta  cena  65  zł  za  m² 
sprzedanej  działki  była  ona  wyższa  od  wyceny  biegłego,  która  była 
szacowana na 45 - 47 zł. za m²

 na Zalewie  Burmistrz  nie  zamierza  sprzedawać  parkingu,  nie  było  wyceny 
parkingu ani drogi,  na Zalewie zostały przeznaczone do zagospodarowania 
tereny w rejonie stawów, które zostały wycenione przez biegłego na kwotę 
około 700,000 - 800,000 tys. Teren ten nie będzie sprzedany w całości a teren 
pod budowę obiektu będzie przekazany w wieczyste użytkowanie.

J.  Gorczycki  –  zapytał,  odnośnie  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla 
Tłumaczowa, w jakich miesiącach będą odbywać się konsultacje społeczne.



Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  konsultacje  społeczne  muszą  odbyć  się  do  30  dni  po 
przyjęciu  wstępnych  prac  planistycznych  nad  opracowaniem  założeń  do  planu 
miejscowego.  Burmistrz  oczekuje  propozycji  z  Regioplanu,  który  jest  jednostką 
wiodącą  i  został  wyłoniony  jako  obsługujący,  czy  będzie  bazował  na 
dotychczasowym planie miejscowym i realizował go po przerwaniu wtedy konsultacje 
rozpoczną się w okresie listopad – grudzień. Jeżeli  będzie potrzeba opracowania 
studium to  prace  planistyczne  wydłużą  się  i  po  przyjęciu  studium uchwałą  Rady 
zostanie wdrożony miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego i od momentu 
jego ogłoszenia, że rozpoczęły się prace planistyczne będą przyjmowane wnioski i 
będą odbywać się konsultacje.  Następnie plan zostanie wyłożony do publicznego 
wglądu i przez kolejne 30 dni można wnosić do planu uwagi.  

O godz. 1617 Przewodniczący ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 1628.

Ad. 7

Druk NR 1 - w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2008 
rok.

Skarbnik Gminy – poinformowała o naniesionej autopoprawce do załącznika nr 1 i 
uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
głosowało 12  radnych:   za – 12     przeciw – 0       wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2  - w sprawie ustalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Radków

 Burmistrz – poprosił o przyjęcie projektu uchwały, który były szeroko omawiany na 
Komisjach.



Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
projektu uchwały .

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
głosowało 12 radnych:    za – 12      przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR  3 – zmieniający uchwałę Nr II/7/06 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 
28 listopada 2006 roku w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej

Przewodniczący RM  – odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  negatywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
negatywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
A.Kukurba – Komisja Oświaty,  Kultury, Sportu i Turystyki  pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  nie 
wypracowała stanowiska.  

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
głosowało 12 radnych:    za – 2       przeciw – 9     wstrzymało się –1 .

Przewodniczący RM - zaproponował, aby Klub Radnych „FORUM” wytypował innego 
kandydata Klubu do pracy w Komisji Rewizyjnej.

J.  Gorczycki  –  przypomniał,  że  Klub  Radnych  „FORUM”  zaproponował  Pana  A. 
Kukurbę  i  to  jest  święte  a  jeżeli  ktoś  się  obawia,  że  Pan  A.  Kukurba  będzie 
przeszkadzał  Komisji  to niech się on martwi.  Radny uważa,  że ludzie,  którzy nie 
głosowali obawiają się czegoś, że jest to stronniczość oraz że, Pan Przewodniczący 
Komisji  Rewizyjnej  boi  się,  że Pan A.  Kukurba wejdzie  do Komisji  Rewizyjnej  to, 
dlaczego się boi, daje to dużo do myślenia.



B. Kopalko - prosi, aby radnej nie obrażano, bo niczego się nie boi.

Przewodniczący RM – wyjaśnił, że nikt nie może zmusić Rady, aby daną uchwałę 
przyjęła, uważa, że spór rozstrzygnie Nadzór Prawny Wojewody.

A.Kukurba – uważa, że powinna wystąpić Pani Radczyni Prawna a Przewodniczący 
powinien poprosić Radczynie Prawną, aby się ustosunkowała do tej kwestii. Radny 
dowiedział się w Starostwie jak ta sprawa wygląda praktycznie, technicznie, skoro 
powstał Klub „FORUM” czy inny Klub Radnych to ma prawo wybrać osobę z Klubu i 
Klub decyduje,  kogo wybiera.  Na sesji  powinny odbyć  się  wybory  tzw pro forma 
mogą wszyscy głosować przeciw to nie zmienia postaci rzeczy, bo te osoby Klub w 
tym  konkretnym  przypadku  kworum  decyduje,  jaką  kandydaturę  wystawił.  Radny 
podkreślił, że wcześniej powinien Pan Przewodniczący zwrócić się do Pani Radczyni, 
aby ustosunkowała się od strony prawnej.

Przewodniczący RM – wyjaśnił, że zwracał się do Radcy Prawnego, poprosił Radcę 
Prawnego o ustosunkowanie się do pytań radnego A. Kukurby.

Z.  Sokołowska – Kulas -  wyjaśniła,  że w ustawie o samorządzie gminnym ani  w 
żadnym innym przepisie w żadnym innym akcie nie jest uregulowana sprawa wyboru 
Komisji Rewizyjnej a w prawie są na ten temat dwa poglądy. W orzeczeniach Sądu 
Administracyjnego, który w 2003 roku stwierdził, że wybór Komisji jest obligatoryjny, 
natomiast ostatni wyrok z 8 marca 2005 roku nadał charakter konstytutywny. 

A. Kukurba – wyjaśnił, że został wybrany przez kolegów, radny nie chciał pracować, 
ale wyraził zgodę. Radny pracował w Komisji Rewizyjnej, Komisji Mieszkaniowej wie 
jak się pracuje, ale uważa, że nikt nie jest tak wykształcony, aby wszystko wiedzieć. 
Radny  chciałby  usłyszeć  od  Przewodniczącego  Klubu  Radnych  a  zarazem 
Przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej,  dlaczego obawiają  się  wejścia  radnego A. 
Kukurby do Komisji  Rewizyjnej,  dlaczego nie chce Klubu Radnych „Forum” i  jego 
orzecznictwa uznać. Radny stwierdził, że z ustawy wynika, że musi zostać wybrany 
przedstawiciel Klubu Radnych do Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący RM – udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej.

S.  Hajłasz  –odniósł  się  do  pytań  radnego  A.  Kukurby.  Wyjaśnił,  że  w  Komisji 
Rewizyjnej pracuje się spokojnie, poważnie bez kłótni a znając charakter radnego 
jest  obawa,  że  Komisja  Rewizyjna  zostanie  rozbita.  Radny uważa,  że  nie  mogą 
decydować trzy osoby kto wejdzie w skład Komisji Rewizyjnej jest demokracja i to 
Rada decyduje o wyborze.    

Przewodniczący RM – udzielił głosu radnemu A. Kukurbie.

A.  Kukurba  –  wyjaśnił,  że  dzięki  Panu  Burmistrzowi  został  wybrany  do  Komisji 
Mieszkaniowej, w której pracował przez parę miesięcy. Radny zna Radków i bolączki 
mieszkańców  bardzo  dobrze.  Radny  z  Komisji  Mieszkaniowej  odszedł,  bo  nie 
zgadzał się niektórymi osobami z Komisji w jaki sposób były rozpatrywane sprawy. 
Radny zwrócił się do radnego S. Hajłasza, dlaczego konkretnie nie rozmawia tylko 
po cichu.  



Przewodniczący RM – zamknął dyskusję nad uchwałą.

J. Gorczycki – prosił o skierowanie sprawy do Wojewody o rozstrzygnięcie sporu.

Przewodniczący RM – wyjaśnił, że spór trzeba rozstrzygnąć czy Rada musi czy nie 
musi, bo są różne orzeczenia na ten temat.

A.  Kukurba  –  zarzucił,  że  sprawa  leży  Klub  zgłosił  kandydata  i  nikt  nie  został 
wybrany.  

Przewodniczący RM – wyjaśnił, że Rada nie przyjęła uchwały a Klub może złożyć 
skargę na Radę Miejską do Nadzoru Wojewódzkiego o rozstrzygnięcie spray. 

Z. Sokołowska – Kulas – wyjaśniła, że w prawie są podzielone poglądy na temat czy 
Rada ma prawo wybrać czy nie.

DRUK NR 4 - w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta i Gminy Radków. 

Burmistrz – poinformował, że przechodzimy do bardzo trudnych tematów związanych 
z kształtowaniem ceny za wodę i ścieki, są to ceny zwykle wynikowe nie wynikają 
one z polityki ani też z wzajemnych do siebie sympatii. Burmistrz wyjaśnił, że ceny 
kształtują  się  z  kosztów na rynku  (kosztów paliw,  podatków,  nośników energii)  a 
także z gwarantowania firmom, które te usługi świadczą, przynajmniej minimalnego 
zysku  i  odpisu  na  amortyzację.  Burmistrz  wspólnie,  z  dyr.  GZUP  przygotowali 
propozycję cen wody i ścieków, dlatego, że ciąży taki obowiązek. Poprosił Dyrektora 
GZUP, aby udzielił informacji uzupełniających.  

S. Hajłasz – poinformował, że Klub na swoim posiedzeniu przeanalizował kalkulacje 
stawek i radni doszli  do wniosku, że kalkulacje są prawidłowe, ale ze względu na 
zubożenie niektórych grup mieszkańców naszej gminy członkowie Klubu doszli  do 
wniosku,  że  warto  obniżyć  stawkę  do  wysokości  3  zł.  aby  ulżyć  ludziom. 
Przygotować  dotację,  aby  zniwelować  różnicę,  która  wpłynie  do  GZUP  i  trzeba 
będzie przelać środki do zakładu budżetowego z dochodów za podatki.

M. Pejski – wyjaśnił, że stawki taryf muszą być zatwierdzone albo nie zatwierdzone, 
stawek nie można obniżać. Rada ma prawo dofinansować pewną grupę odbiorców w 
kwocie, taryfy za wodę i ścieki Rada może zatwierdzić stawki lub nie, jakie zostały 
Radzie przedstawione pod obrady.

J. Pabian – złożył oświadczenie w imieniu Klubu Radnych „FORUM”. „Klub Radnych 
„FORUM” jest przeciwny tak wysokim podwyżkom taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę  i  zbiorowe  odprowadzanie  ścieków w sytuacji  gdy  wskaźnik  inflacji  wynosi 
zaledwie  4,2%  a  gminne  zakłady  nie  przewidują  wdrażania  żadnego  programu 
oszczędnościowego stawiając chociażby np. redukcje zatrudnienia czy ograniczenie 
kosztów własnych wnioskują o pozostawienie taryf na dotychczasowym poziomie”.

Burmistrz – wyjaśnił, że zna mieszkańców gminy jednak nie zawsze można uporać 
się z ich problemami. Przy założeniach hipotetycznych,  że wprowadzona zostanie 
stawka  3  zł.  to  do  końca  roku  trzeba  będzie  wpłacić  do  GZUP  33.000  tys.  zł. 



Burmistrz  wniesie  do  Przewodniczącego  RM,  aby  Rada  wskazała  środki,  które 
można przeznaczyć, jeżeli stawka zostanie zastosowana na następny rok, w którym 
stawki  mają  obowiązywać  to  dofinansowanie  do  GZUP  w  formie  dotacji  będzie 
musiało być udzielone na poziomie 106.000-110.000 tys. zł. Burmistrz wyjaśnił, że od 
ponad 4 lat udało się nie dokładać do zakładu budżetowego, bo funkcjonuje on na 
zasadach rynkowych, udaje się również wygenerować środki na odbudowę urządzeń 
wodno – kanalizacyjnych. Burmistrz wyjaśnił, że ceny wzrosły z powodu stabilizacji 
opłat podatkowych, kiedy była zastosowana niska taryfa podatkowa i umorzenia dla 
GZUP- u wynikające z różnych wartości majątku posiadanego lub aportowanego do 
spółki  a teraz kiedy zakład wychodzi  na pełne obciążenie to trzeba się liczyć,  że 
poniesiemy konsekwencje.  

A. Kukurba – uważa, że od dawna GZUP był  bolączką oraz jest wiele spraw nie 
uporządkowanych,  które  trwają  do  dzisiaj.  Woda  i  kanalizacja  powinna  być 
rozdzielona a pieniądze, które GZUP pozyskuje za wodę nie idą na modernizację 
urządzeń wodno – kanalizacyjnych  tylko  wszystko  idzie  do jednego wora.  Radny 
zarzucił dyr. GZUP, że dzieli środki jak uważa. Radny zadeklarował, że będzie płacił 
za  wodę  po  podwyżkach,  ale  społeczeństwo  jest  zbyt  biedne,  aby  kolejny  raz 
podnosić cenę wody.

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  gmina nie  ma możliwości  oczyszczania  ścieków są  one 
odprowadzane do innej  firmy,  za  które  trzeba płacić  3  zł.  a  gminie  zostaje  parę 
groszy na utrzymanie 50 km kanalizacji. Burmistrz akceptuje stan społeczeństwa, ale 
nie  może  zaakceptować  strat,  jakie  zostałoby  zafundowane  swojemu 
przedsiębiorstwu.  Burmistrz  prosił,  aby  nie  podejrzewać  dyr.  GZUP  o  źle 
wydatkowane środki.

M. Pejski – wyjaśnił, że do każdego m³ zrzucanych ścieków od kwietnia dopłaca po 
60  gr.  ,odnośnie  funduszu  socjalnego  prosi,  aby  radny  nie  ingerował  w  podział 
środków. Zaprosił radnego na ujęcia, aby radny zobaczył jak płynie woda.

J. Gorczycki – przypomniał Burmistrzowi, że jako Prezes GS narzekał na podwyżki 
wody, podatków a teraz jako Burmistrz mówi żeby podwyższyć cenę wody i ścieków. 
Radny zapytał czy pracownicy GZUP- u i Urzędu dostali podwyżki o 4,2%. Radny 
zapytał,  kiedy  nastąpi  restrukturyzacja  GZUP.  Dyr.  GZUP  narzeka,  że  nie  jest 
finansowany a radny wie, że dyr. dostał pieniądze na zakup belownicy.

Burmistrz – wyjaśnił, że jako Prezes Spółdzielni występował w kwestii wzrostu cen 
wody  gdyż  ówczesne  władze  stosowały  różne  ceny  wody  i  to  było  powodem 
oburzenia.  Burmistrz  wyjaśnił,  że  władza  uzupełniała  wybiórczo  straty  na  wodzie 
dostarczana osobom fizycznym poprzez drenowanie kieszeni zakładom.

M. Pejski – wyjaśnił, że płace w GZUP wzrastają o 4,5% średnio na jeden etat a za 
zakup belownicy należą się podziękowania Panu Markowi Jagódce.
 
Radny S. Hajłasz poprosił o 10 minutową przerwę.
Obrady sesji wznowiono o godz.1745 .

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:



S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  negatywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
negatywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A.  Kukurba  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki   głosowało   za  –  0, 
przeciw – 5, wstrzymało się – 1. 
 B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa głosowało negatywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego negatywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
głosowało 12 radnych:    za –  1     przeciw – 11      wstrzymało się – 0.

Druk NR 5  -  w sprawie wyrażenia opinii  o projekcie uchwały Rady Powiatu 
Kłodzkiego  w  sprawie  przekształcenia  samodzielnego  publicznego  zakładu 
opieki  zdrowotnej  pod nazwą Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w Kłodzku poprzez 
likwidację  poradni  (gabinetu)  lekarza  POZ  oraz  poradni  pielęgniarki 
środowiskowej w Lądku Zdroju

Przewodniczący  RM  odczytał  pismo  Starostwa  Powiatowego  w  sprawie 
zaopiniowania projektów uchwał Rady Powiatu Kłodzkiego, poprosił Przewodniczącą 
Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego o uzasadnienie Druku 
Nr 5 i 6.

B.  Siemczonek –  przedstawiła  stanowisko Komisji  Zdrowia,  Spraw Społecznych  i 
Porządku Publicznego w sprawie przedmiotowych projektów uchwał Rady Powiatu 
Kłodzkiego – Komisja negatywnie zaopiniowała projekty uchwał (informacja stanowi 
załącznik do protokołu).  

Przewodniczący  RM –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  pozostałe  Komisje  RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały do DRUKU Nr 5 i 6.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  negatywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
A.  Kukurba  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  –  zarzucił 
Przewodniczącemu,  ze  nie  wysłał  zaproszenia  wice  staroście  M.  Jagódce,  który 
omówiłby projekty uchwał – nie zajęła stanowiska. 

J.  Gorczycki  –  zarzucił  Przewodniczącemu  RM,  że  na  każdej  sesji  wita  gości 
zaproszonych, do których wysyłane są zawiadomienia a nie wysyła zaproszeń.

Przewodniczący RM – uważa, że zaproszenie nie różni się od zawiadomienia.

B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa negatywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego negatywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
głosowało 12 radnych:   za –  9    przeciw –  0      wstrzymało się –3.

Druk NR 6  -  w sprawie wyrażenia opinii  o projekcie uchwały Rady Powiatu 
Kłodzkiego  w  sprawie  przekształcenia  samodzielnego  publicznego  zakładu 
opieki  zdrowotnej  pod nazwą Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w Kłodzku poprzez 
likwidację Szpitala Rejonowego w Lądku Zdroju przy ul. Kłodzkiej 30 i 33 wraz z 
komurkami  organizacyjnymi:  izbą  przyjęć,  poradnią  chirurgii  ogólnej, 
pracownią  rentegenodiagnostyki  ogólnej,  pracownią  diagnostyki  obrazowej, 
pracownią  diagnostyki  laboratoryjnej,  pracownią  USG,  pracownią 
gastroskopową
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
głosowało 12  radnych:   za –  9    przeciw – 0       wstrzymało się – 3.

Druk  NR  7  w  sprawie  uchylenia  uchwały  nr  XXIV/133/08  Rady  Miejskiej  w 
Radkowie  z  dnia  28  maja  2008  roku w sprawie  podpisania  porozumienia  o 
wzajemnej  współpracy  między  Gminą  Radków  a  niemieckim  miastem 
Markersdorf

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
głosowało 12  radnych:   za – 12    przeciw – 0       wstrzymało się – 0.

Druk  NR  8  w  sprawie  podpisania  porozumienia  o  wzajemnej  współpracy 
między Gminą Radków a niemieckim miastem Schőpstal

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
głosowało 12  radnych:   za – 12    przeciw – 0       wstrzymało się – 0.

O godz. 1730 Przewodniczący ogłosił 15 min. przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 1745

Ad. 8

J. Gorczycki – poinformował, że mieszkanka Tłumaczowa Zofia Fesz zwróciła się do 
Burmistrza z pismem o wykup mieszkania a w międzyczasie dostała pismo od dyr. 
GZUP wypowiadające wynajem lokalu mieszkaniowego, które to pismo radny uważa 
za  papier  nadający  się  do  kosza,  bo  brak  jest  trybu  odwoławczego  od  wymowy 
najmu mieszkania. Następne pismo Pani Fesz otrzymała od Burmistrza negatywnie 
rozpatrzony  wniosek  o  wykup  mieszkania.  Radny  odczytał  pisma  i  prosi  o 
wyjaśnienie znaczenia „nie zamieszkuje w sposób ciągły”.  



Burmistrz – wyjaśnił, że jest podjęta uchwała o gospodarowaniu zasobami gminy i 
zasobami mieszkaniowymi,  która mówi,  że gmina decyduje,  komu sprzedać lokal. 
Gmina nie  blokuje  sztucznie sprzedaży lokali  tylko  sprzedaje te,  które wytypuje  i 
uzna, że są przeznaczone do sprzedaży.

M. Pejski – prosi radnego, aby swoje komentarze pohamował i skupił do rzeczowej 
dyskusji oraz wyjaśnił radnemu zasady zamieszkiwania w lokalu mieszkalnym.

J.  Gorczycki  –  poinformował,  że  Pani  Fesz posiada dwa mieszkania,  do  których 
przyjeżdża i ma do tego prawo, bo jest w nich zameldowana.

M. Pejski – prosi radnego o nie podawanie do publicznej wiadomości, że Pani Fesz 
posiada  dwa  lokale  mieszkalne  na  terenie  gminy,  bo  w  trybie  natychmiastowym 
zostaną zabrane.

J. Pabian -złożył wniosek formalny w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/390/05 Rady 
Miejskiej  w  Radkowie  z  dnia  28.12.05  r.  zmiana  dotyczy  §  7  ust.2  dotyczącej 
procedury wywozu nieczystości na terenie Miasta i Gminy Radków. Radny odczytał 
pismo dyr. GZUP w sprawie odbioru pojemników. Radny uważa, że Rada Miejska 
zagalopowała  się  nakładając  na  mieszkańców  gminy  przykry  obowiązek.  Radny 
zaproponował  aby w § 7  w ust.2  po słowach  „lub  gdy takiej  możliwości  nie  ma’ 
wprowadzić zapis „ustawić je w miejscu widocznym, bezpiecznym w odległości nie 
większej  niż  10  m  od  wjazdu  na  teren  nieruchomości”  uzasadniając  zapis  jako 
korzystniejszy dla mieszkańców gminy.

M. Pejski – wyjaśnił, że sugestia radnego była przedmiotem udzielonej informacji  na 
Komisji,  wniosek  jest  różny,  dyr.  zaproponował,  że  w  przypadku  osób  starszych 
można zrobić listę i tym osobom zostanie udzielona pomoc. 

A.  Kukurba  –  oświadczył,  że  jeżeli  wyjdzie  w  sprawie  przejścia  członka  Klubu 
Radnych „Forum” do Komisji Rewizyjnej, że faktycznie Rada decyduje to radny złoży 
rezygnacje. Natomiast, jeżeli będzie odwrotnie to radny złoży wniosek o zwolnienie 
Pani  Sokołowskiej.  Radny  wyjaśnił  Przewodniczącemu  Komisji  Rewizyjnej,  że 
zrezygnował z pracy w Komisji Mieszkaniowej, bo nie wszyscy w Komisji działali tak 
jak powinni oraz zarzucił dyr. GZUP złe traktowanie ludzi biednych, którzy otrzymując 
przydział na mieszkanie muszą wpłacać wysokie kaucje pobierane przez GZUP.  
 
M.  Pejski  –  wyjaśnił,  że  kaucja  nie  jest  wymysłem  dyr.,  stanowi  zabezpieczenie 
wpłacającego  przed  płaceniem  czynszu,  która  stanowi  zabezpieczenie  12 
miesięcznego czynszu. 

A. Kukurba – uważa, że rada powinna uzgodnić, aby ludzie biedni mieli możliwość 
płacenia kaucji na raty.

J. Gorczycki – poinformował, że w gazecie ukazał się artykuł odnośnie kamieniołomu 
w Tłumaczowie, zapytał Burmistrza, dlaczego jest wprowadzany zamęt przez Pana 
Sokoła, który nie posiada koncesji na wydobycie.

Burmistrz – wyjaśnił, że pole wydobywcze spółka Sokół Melafir została zaskarżona 
przez Pana Wiltowskiego o niektóre zapisy treści koncesji, które zostały odrzucone 



przez  Sejmik,  w  miesiącu  lutym  br.  uprawomocniła  się  decyzja  o  odrzuceniu 
zarzutów a  w tym czasie  gmina zawiesiła  wydanie  decyzji  na  uruchomienie  pola 
górniczego. Na dzień dzisiejszy został odrzucony wniosek Pana Sokoła, który nie ma 
możliwości  eksploatacji  złoża.  Burmistrz  na  zadane  pytania  przez  Gazetę 
Noworudzką odpowiedział,  że kamieniołomu w Tłumaczowie nie ma, więc nie ma 
możliwości wydobycia melafiru a uwarunkowania środowiskowe zmuszają przewóz 
kruszywa torami, których spółka nie posiada, drogami wojewódzkimi i gminnymi też 
nie  może  być  wywożony.  Burmistrz  jest  przeciwny  budowie  kamieniołomu  w 
Tłumaczowie ale są procedury, które mówią, że melafir trzeba eksploatować i jeżeli 
spółka  będzie  miała  koncesję  będzie  uzgodnione  wydobycie,  uzgodnione  pole 
górnicze, decyzja nadzoru górniczego to Burmistrz będzie musiał się poddać. Jednak 
jeżeli dojdzie do otwarcia kamieniołomu w Tłumaczowie to gmina dołoży wszelkich 
starań aby rygorystycznie przestrzegać zasad ochrony środowiska, oddziaływania na 
środowisko.   

A. Kukurba – zaproponował, że można zastosować różne warianty wobec ludzi 
biednych w postaci ulg lub dotacji.

Burmistrz – wyjaśnił, że nie może się rządzić jak własnym folwarkiem, środki, które 
są  zapisane  w  budżecie  uchwalone  przez  Radę  nie  mogą  byś  rozdawane  są 
uchwalone na inne zadania. Burmistrz podlega kontroli Rady, Komisji Rewizyjnej i 
innych urzędów, które kontrolują prawidłowość wydatkowanych środków a niezgodne 
ich wydatkowanie grozi dyscypliną budżetową nie może łamać prawa. Wielokrotnie 
burmistrz  pomaga  ludziom  w  różny  sposób,  z  której  to  pomocy  nie  wszyscy 
korzystają są instytucje, które pomagają ludziom w potrzebie.

Ad. 9
Nie zgłoszono.

    
Ad. 10

Przewodniczący RM odczytał pisma, które wpłynęły do Biura Rady:
 pismo Zarządu Dróg Powiatowych  w sprawie remontu drogi  powiatowej  nr 

3335D Radków – Tłumaczów
 odpowiedz Burmistrza do Zarządu Dróg Powiatowych dotyczącą remontów 

dróg powiatowych
 pismo  Zarządu  Powiatu  Kłodzkiego  w  sprawie  Wieloletniego  Planu 

Inwestycyjnego  dla  powiatu  kłodzkiego  w  odniesieniu  do  planowanych 
remontów dróg powiatowych na obszarze Gminy Radków

 odpowiedz Burmistrza do Zarządu Powiatu Kłodzkiego w sprawie remontów 
dróg powiatowych

 pismo  wice  starosty  kłodzkiego  w  sprawie  likwidacji  kursów  przez 
Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej w Kłodzku

 odpowiedz Burmistrza do wice starosty w sprawie likwidacji kursów PKS 
 pismo  Caritas  Archidiecezji  Wrocławskiej  w  sprawie  nieodpłatnych  badań 

mammograficznych w terminie 4-8 sierpnia 2008 roku w Radkowie



 pismo  Burmistrza  w  sprawie  zajęcia  stanowiska  przez  Rade  dotyczącego 
możliwości  przyjęcia  na  teren  Gminy  Radków  Pani  Eleny  Czebotarewa 
zamieszkałej w Uzbekistanie wraz z rodziną

Przewodniczący RM - wyjaśnił, że przyjęcie w/w rodziny było rozpatrywane na Klubie 
i nie ma możliwości przyjęcia rodziny.

Burmistrz  – poinformował,  że odbyła  się uroczystość  w Wambierzycach na której 
kolejnej  jednostce  Straży  Pożarnej  nadano  sztandar  na  podstawie  władz 
wojewódzkich.  Burmistrz  wręczył  Przewodniczącemu  RM  dla  Ochotniczej  Straży 
Pożarnej w Wambierzycach tabliczkę pamiątkową w dowód wdzięczności i uznania 
za trud i poświęcenie na rzecz społeczności miasta i gminy Radków.

Przewodniczący  RM  poddał  wniosek  pod  głosowanie  czy  przyjąć  rodzinę  z 
Uzbekistanu na teren gminy Radków pod warunkiem, że sami wykupią mieszkanie.

A.  Kukurba  -  na  posiedzeniu  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  padła 
propozycja  przyjęcia  rodziny  z  Uzbekistanu  pod  warunkiem,  że  inne  gminy  w 
starostwie złożą się na zakup mieszkania w Rynku. 

Przewodniczący RM – ma obawy czy gmina sprostuje wymogom i  oczekiwaniom 
tych ludzi. 

J. Gorczycki  – Burmistrz na Komisji  obiecał załatwienie pracy pod warunkiem, że 
wykupią  mieszkanie,  radny  uważa,  że  nie  powinno  blokować  się  możliwości 
przyjazdu.

Burmistrz – podtrzymuje swoją propozycję dotyczącą pomoc w znalezieniu pracy, nie 
zależnie od decyzji  Rady Burmistrz  pomoże w czynnościach przyjęcia  rodziny do 
kraju pod warunkiem, że nabędą lokal mieszkaniowy.

A. Kukurba – ma propozycję, aby Burmistrzowie innych miejscowości złożyli się na 
zakup mieszkania.

Głosowało 12 radnych:  za – 11    przeciw – 0    wstrzymało się – 1  - wniosek został 
przyjęty.  

Ad. 11

Po wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  RM zamknął  XXVI  sesję  Rady 
Miejskiej w Radkowie.

Protokołowała: Lucyna Połowczuk 
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